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Svar på § 37-spørgsmål nr. 2019-219 vedr. forudsætninger for tildeling af kvoter 
i moskusokseområder og moskusokser i Naternaq. 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk, 1, har du fremsat spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedr, forudsætninger for tildeling af kvoter i moskusokseområder og 
moskusokser i Naternaq, Spørgsmålene er henvist til min besvarelse. 

Spørgsmål 1. Hvilke forudsætninger bruges der ved tildeling af kvoter på moskusokse i 
de forskellige områder med moskusokser? 
a. Er der planer fra Naalakkersuisut om at ændre på kvotetildelingsmetoderne i de for
skellige områder med moskusokser? 
b. Har Naalakkersuisut planer om at ændre på tildelingen af kvoter ved Naternaq såle
des at det kun bliver beboerne i Kommune Qeqertalik der tildeles kvoterne? 

Ad 1. 

Biologisk rådgivning med grundlag i tællinger i områder med moskusokser er forudsæt
ning for tildeling af kvoter, men sommetider også med grundlag i minimumstællinger. 
Der tildeles først kvoter efter en høringsproces. 

Ad a.: Naalakkersuisut har ingen planer om at ændre kvotetildelingsmetoderne. 

Ad b.: Forvaltningsområderne Aasiaat, Oasigiannguit, Kangaatsiaq, lIulissat og Oeqer
tarsuaq får tildelt kvoter til moskusoksefangst i Naternaq. Bygderne hører med til for
valtningsområderne. Sådan blev kvoterne fordelt før Oaasuitsup Kommunia blev opdelt 
og Naalakkersuisut har til hensigt, at dette skal fortsætte, ligesom beboere i Kommune 
Oeqertalik tildeles rensdyrkvoter på Nuussuaq. 

Spørgsmål 2. Kan Naalakkersuisut oplyse om hvorfor antallet af moskusokser ved Na
ternaq er faldet drastisk? 
a. Hvilke områder ved Naternaq er antallet af moskusokser faldet drastisk? 

Ad 2. 

Det blev fra brugerne meddelt, at antallet af moskusokser er faldet drastisk og det kan 
jeg ikke udtale m ig yderligere om. 

Ad a. Det blev fra brugere i Niaqornaarsuk meddelt, at antallet af moskusokser i Nater
naq er faldet drastisk. Grønlands Naturinstitut meddeler, at der i 1993, før Naturinstitut
tet blev etableret, blev flyttet 31 moskusokser til Naternaq og at der ved moskusoksetæl
ling i 2004 blev talt 112 moskusokser. 
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Spørgsmål 3. Hvornår kan vi forvente at der åbnes op igen for fangst af moskusokser 
ved Naternaq? 

a. Gælder den midlertidig forbud mod fangst af moskusokser ved Naternaq også for 
aktørerne indenfor trofæjagt? 
b. Hvordan vil Naalakkersuisut sikre at der vil være jagtbetjente ved Naternaq under 
forbuddet? 

Ad. 3. 

Fangst af moskusokser ved Naternaq forløber igen dette år fra 1. august til og med 15. 
oktober. 

Ad a. Beslutningen om forbud mod fangst af moskusokser ved Naternaq, der ellers blev 
truffet, er blevet ændret ved ny beslutning og dette gælder også for trofæjagtsaktører. 

Ad b. Der arbejdes for, at der vil være jagtbetjente ved Naternaq, ligesom der prioriteres 
jagtbetjente i moskusokseområder i resten af landet. Der er dog begrænsede kontrol
ressourcer, hvorfor nogle områder kan prioriteres mere end andre. 

Spørgsmål 4. Kan Naalakkersuisut forklare hvilke områder ved Naternaq, samt af hvem 
og hvornår optællingen af moskusokser kommer til at ske? 

Ad. 4. 

Den løbende prioritering af bestandsoptællinger indenfor Pinngortitaleriffiks finanslovs
ramme fastlægges af Pinngortitaleriffiks bestyrelse, som fordeler indsatsen på forskelli
ge arter. Prioriteringen er beskrevet i Pinngortitaleriffiks Handlingsplan 2018-22, som er 
godkendt af bestyrelsen. I handlingsplanen beskrives indsatser for de forskellige arter. 
Optælling af moskusbestanden på Naternaq er ikke prioritet i Pinngortitaleriffiks Hand
lingsplan 2018-22. Optællinger af mindre moskusbestande kan alternativt gennemføres 
af jagtbetjente og fangere som landbaserede minimumstællinger. Minimumstællinger 
kan gennemføres efter lokal planlægning og finansiering. 

o'L 
Jens Immanuelsen 
Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug 
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INUIT ATAQATIGIIT 
Inatsisartuni 

24.06.2019 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsender jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
1) Hvilke forudsætninger bruges der ved tildeling af kvoter på moskusokse i de forskellige 

områder med moskusokser? 

a. Er der planer fra Naalakkersuisut om at ændre på kvotetildelingsmetoderne i de 

forskellige områder med moskusokser? 

b. Har Naalakkersuisut planer om at ændre på tildelingen af kvoter ved Naternaq 

således at det kun bliver beboerne i Kommune Qeqertalik der tildeles kvoterne? 

2) Kan Naalakkersuisut oplyse om hvorfor antallet af moskusokser ved Naternaq er faldet 

drastisk? 

a. Hvilke områder ved Naternaq er antallet af moskusokser faldet drastisk? 

3) Hvornår kan vi forvente at der åbnes op igen for fangst af moskusokser ved Naternaq? 

a. Gælder den midlertidig forbud mod fangst af moskusokser ved Naternaq også for 

aktørerne indenfor trofæjagt? 

b. Hvordan vil Naalakkersuisut sikre at der vil være jagtbetjente ved Naternaq under 

forbuddet? 

4) Kan Naalakkersuisut forklare hvilke områder ved Naternaq, samt af hvem og hvornår 

optællingen af moskusokser kommer til at ske? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqa Samuelsen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 
Naalakkersuisut har på deres hjemmeside meddelt at fangst af moskusokser ved Naternaq 
suspenderes i 2 år til erhvervsjægerne og fritidsjægerne indtil optællingen af moskusokser er sket, 
med den begrundelse at moskusoksebestanden var faldet drastisk. 

Set i lyset af Naalakkersuisuts manglende inklusion af aktørerne, har aktørerne svært ved at forstå 
begrundelsen for forbuddet. 

For at tage højde for aktørernes interesser ved jagtområdet Naternaq, er det af yderst vigtighed at 
Naalakkersuisut klart meddeler deres beslutningsgrundlag. Samtidigt er det vigtigt for 
patruljeringen af Naternaq under forbuddet mod jagt af moskusokser på området, at 
Naalakkersuisut fremkommer med handleplan for ordningen med jagtbetjenterne for området. 

Det er ligeledes vigtigt at vide om det fremadrette udelukkende bliver borgerne i Kommune 
Qeqertalik der må fanger moskusokser ved Naternaq. 
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Spørgsmålene bedes besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 
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